
Formandens beretning – 2008      
Kolding Orienterings Klub 
 
 
2008 blev som planlagt, et år med et lavere aktivitetsniveau. Vi har fået stor ros for vores 
KUM-stævne i maj, og havde rekorddeltagelse i Kolding Løbet. Men derudover må jeg 
erkende, at der kun laves det i klubben som der findes ildsjæle til. Tilgengæld syntes jeg, vi 
har et rigtigt godt klubliv, med stor opbakning når der kaldes til samling.  
 
 
Sportsligt 
Selv med en stor deltagelse i divisionsmatchen må vi erkende, at vi i år ikke har haft den 
rigtige fordeling til at være berettiget til 1. division, og derfor må en tur i 2. division. 
 
I medaljestriden gik det lidt bedre, vi fik ved DM’erne 4 guld, 1 sølv og 3 bronze. 
 
Medaljetagerne var: 

DM-nat: 
D40: 1. Marianne Lynge 
H45: 2. Søren Maarup 
H70: 3. Jack Skrydstrup 
 

DM-sprint: 
D40: 1. Marianne Lynge 
H45: 1. Søren Maarup 
 

DM-lang: 
H45: 3. Søren Maarup 
H70: 1. Jack Skrydstrup 

DM-ultralang 
D40: 3. Marianne Lynge 
 
 

 
Biathlon Orientering gav mange gode resultater, det bedste er nok verdensmesterskabet til 
Henrik Sperling i H45 i sprint, dertil tog han også guld i både DM-klassisk og DM-sprint. 
 
Mountainbike Orientering (MTB) bliver stadig en større del af orienteringsverdenen, og i år 
vandt Jakob Iversen bronze ved forbundsmesterskaberne i H-16. 
 
Til KUM deltog Anne Line, Sissel og Morten fra KOK. Traditionen tro blev Sydkredsen 
nummer 3 i kredsmatchen. 
 
 - TILLYKKE TIL JER ALLE. 
 
Træning: 
I år har Anne Gunnersen varetaget ungdomstræningen til glæde for alle ungdomsløberne. 
Seniortræningen er blevet løst hen ad vejen.  
Skydetræningen i Vingsted er ihærdigt varetaget af Dan Anov igennem hele sæsonen. 

 



Arrangementer 
Sædvanen tro var årets 1. løb nytårsløbet. Derefter fulgte Fidusløbet, her deltog 35 hold. 
 
Årets store arrangement var KUM (kredsungdomsmatchen) som blev afholdt i maj i høj sol. 
180 unge mødte op til et 2-dages stævne med individuelt løb om lørdagen og stafet om 
søndagen og fest om aftenen. Som arrangør var det et rigtigt hyggeligt arrangement med 
glade børn, men også mange anderledes opgaver som festmad, musik, overnatning, 
brandvagt, flaghejsning og en masse andre traditioner.  
 
Weekenden efter var det så Kolding Løbet som stod for døren, løbet satte endnu engang 
deltagerrekord med 2129 deltagere – 600 mere end 2007 som også var rekord. 
 
I juni arrangerede KOK først en afdeling i Dansk Park Tour sprintkonkurrencen, og dernæst 
Café Noir, med ungdomsløbere (og deres forældre) som de bærende kræfter. 
 
Året blev o-mæssigt sluttet af med et træningsløb i Stenderup Nørreskov i bidende kulde, men 
med fornemme indendørs faciliteter. 
 
I årets løb er det også blevet til flere Biathlon og MTB-O-arrangementer, der er ingen tvivl om 
at vi også der er med til at sætte standarder for arrangementer og gør det godt. 
 
Kort 
I årets løb er der revideret kort til KUM og så er planlægningen til de næste 2 års store 
arrangementer gået i gang. 
 
 
Klubliv 
Som vanen tro er og bliver onsdagsspisningen et hit og er med til at give et godt socialt 
sammenhold i klubben, specielt tak til Aase, Ellen og Paul, der altid står klar. 
 
Årets første klubtur gik til Odenses feriekoloni på Fanø i forbindelse med Påskeløbene. 
Her boede vi meget centralt og blev vartet rigtigt godt op, til gengæld blev det en dyr tur, da 
klubteltene ikke kunne holde til en reel vestenvind og lå hulter til bulter da vi mødte op på 
stævnepladsen 2. dagen. 
 
Slotsøstafetten blev igen et tilløbsstykke.  
 
I oktober var der klubtur til Nymindegab, igen 
var der masser af aktiviteter og mad. 
 
Klubfesten blev afholdt i november, en 
hyggelig aften med god mad, snak og hyldning 
af klubmestrene.  
 
Til sidst bød året på julebanko, hvor der som 
altid er nogle der hamstrer ”bankoer” og 
sidegevinster. 
 
Klubbladet er udgivet 4 gange i år med gode indlæg. 
 
Tak til alle der har bidraget til det sociale i klubben, det kan vi ikke undvære. 



Ungdomsarbejdet skal opprioriteres, vi vil have en velfungerende 
ungdomstræning og et sjovt ungdomsmiljø i klubben. 
 
Rekruttering bør opprioriteres. 

Bestyrelsesarbejdet 
Bestyrelsesarbejdet har igen holdt en meget lille mødefrekvens. Der er holdt 3 møder. 
Derudover har vi deltaget i repræsentantskabsmødet og 4 klubledermøder. 
 
Klubben var repræsenteret i kredsudvalget med Thomas U. og Marianne L.. 
 
 
Fremtid 
Klubbens fremtid er afhængig af medlemmerne. Bestyrelsen har rigtig mange gode ideer til 
aktiviteter i klubben, men vi må erkende at det ikke er nok. 
 
Som situationen ser ud lige nu, med 2 store arrangementsår, er det vigtigste, at få vores klub 
til at fungere på de basiselementer som vi føler er klubbens kultur. 
Denne kultur vil vi gerne have frem i lyset, så vi sikre, at vi er tro mod os selv og vores klub. 
 
Hvad er klubbens kultur? 
Bestyrelsen og sidste års generalforsamling, tog en beslutning om, at der er aktiviteter som vi 
tjener gode penge på, og som vi derfor gerne vil fortsætte med.  
 
Dertil kommer arrangementer og korttegning som er en nødvendighed for sporten. 
 
Og så er der medlemsskaren – jo flere vi er, jo nemmere bliver det. Og det er både de unge 
og de nye. 
 
 
 
 
 
Når vi så har tjent alle de gode penge, hvad skal vi så bruge dem på? 
 
Sidst i februar vil bestyrelsen invitere til klubaften, hvor vi vil fremlægge de aktiviteter der 
bør/kan laves i en klub som vores, og så vil vi udbyde arbejdet, det der er tilslutning til vil blive 
lavet, resten må vente til en anden gang. 
 
2009 bliver så endelig året hvor klubdragten udskiftes til et mere moderne snit og udseende. 
 
 
Klubbens arrangementer i 2009: 
18/1: Fidusløb 
31/1: Træningsløb 
21/3: Sydkredsmesterskab i Biathlon-orientering 
28/3: 40 års jubilæumsløb 
17/5: Kolding Løbet 
7/6: Café Noir-stafet 
29/8: DM-Mellem (i samarbejde med GORM) 
30/8: Midgårdsormen (i samarbejde med GORM) 
 
 
Langtidsplanlagte arrangementer: 
2010:  Påsken i samarbejde med GORM 
 



 
 

 
 
 

Gode råd og ideer er altid velkomne 
– sammen skaber vi klubben 

 
Susanne Højholt 

Formand 
 


